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Närvarande            
 

Ledamöter  

Torun Boucher (V), ordförande  

Erik Slottner (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Gisela Norrman (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Anita Lundin (M) 

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

Ersättare:                       

Catarina Carbell (S), tjänstgörande   

Magnus Grönlund (S) 

Kerstin Mannerqvist (S)  

Halit Azizoglu (MP) 

Gunilla Almén (MP) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande 

Johan Frantz (M) 

Thomas Linn (M), tjänstgörande 

Britt Westerlind (KD) 

 

Förhinder:  

Ledamöterna Bo Hansson (S), Alexandra Östback (M) och 

Elisabeth Bäckström (M) samt ersättarna Maria Elena Gonzales 

(V), Niklas Källberg (L) och Alfred Askeljung (C). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Catarina Carbell (S) för Bo Hansson (S), Yvonne Riddervik (M) 

för Alexandra Östback (M) och Thomas Linn (M) för Elisabeth 

Bäckström (M). 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson och avdelnings-

cheferna Raili Karlsson, Annelie Svensson och Lisbeth Hagman, 

ekonomichefen Patrik Simonsson, strategerna Anders Håkansson 

och Linda Melin samt nämndsekreteraren Barbara Ahlmark under 

behandling av samtliga ärenden utom ärendet § 20.  
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Under behandling av ärendet § 20 deltog i sammanträdet endast 

följande tjänstemän: förvaltningschefen Ann-Christine Hansson, 

avdelningschefen för Stockholms Trygghetsjour Annelie Svensson 

samt nämndsekreteraren Barbara Ahlmark. 

 

I sammanträdet deltog under behandling av ärenden §§ 1-19 också 

Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid äldre- och personalroteln 

(V), Mejke Runström, politisk sekreterare vid KD-kansliet och 

Kalle Sundin, borgarrådssekreterare vid finansroteln (S).  

 

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att vice 

ordföranden Sofia Modigh (KD) tog ledigt från sitt uppdrag i 

äldrenämnden och att kommunfullmäktige beslutade igår om att 

välja in Erik Slottner (KD) till en ledamot samt vice ordförande i 

äldrenämnden. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar också om att 

ersättaren Else-Marie Bjellqvist (S) har avslutat sina uppdrag i 

äldrenämnden men blev invald av kommunfullmäktige till en 

ledamot i kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) för år 2017.  

KPR beslutade på sitt första sammanträde den 24 januari 2017 att 

utse Else-Marie Bjellqvist (PRO) till rådets nya ordförande efter 

Lars Wettergren (PRO). 

  

Ordföranden Torun Boucher (V) välkomnar Gisela Norrman (S) 

som en ledamot och Catarina Carbell (S) samt  Kerstin 

Mannerqvist (S) som två nya ersättare i äldrenämnden. 

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  
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§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 13 december 2016 har  

justerats den 19 december 2016.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Tre skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls: 

- En gemensam skrivelse från vice ordföranden Erik Slottner 

(KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten 

Ann-Katrin Åslund (L) ”Om avslag och överklaganden på 

ansökningar om äldreboende” (dnr 1.5-176/2017). 

 

- En gemensam skrivelse från vice ordföranden Erik Slottner 

(KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten 

Ann-Katrin Åslund (L) ”Oro beträffande uppsägning 

privata hemtjänstavtal” (dnr 1.5-177/2017). 

 

- En gemensam skrivelse från vice ordföranden Erik Slottner 

(KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten 

Ann-Katrin Åslund (L) ”Om redovisning av antal platser 

inom äldreomsorgen i Stockholm” (dnr 1.5-178/2017). 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden överlämnar ovannämnda skrivelser till 

förvaltningen för beredning. 
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§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om sitt beslut att 

ställa in nämndsammanträde den 21 februari 2017 i samråd med 

förvaltningschefen Ann-Christine Hansson. Antalet ärenden är inte 

tillräckligt och det finns inte heller brådskande remisser att 

besvara eller beslutsärenden.  

 

Strategen Linda Melin presenterar ärendet § 13 Redovisning av 

arbete med och vidare utveckling av Överenskommelsen mellan 

Stockholms stad och den idéburna sektorn (dnr 730-840/2016) och 

besvarar frågor från nämndens politiker. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson informerar om en artikel i 

Dagens Nyheter som publicerade under mellandagarna och som 

tog upp en händelse på en av vård- och omsorgsboenden på 

Norrmalm. Händelsen berörde problematiken med sexuellt 

utagerande som riktas mot andra medboende. Norrmalms 

stadsdelsförvaltning hade vidtagit lämpliga åtgärder för att minska 

risker för liknande händelser i framtiden genom bl.a. ökad 

bemanning.    
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§ 7 Verksamhetsberättelse för 2016 för äldrenämnden 

Dnr 122-28/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner verksamhetsberättelsen 2016     

            (årsredovisning med bokslut för 2016) och överlämnar  

            den till kommunfullmäktige och stadens revisorer. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-01-17.  

 

Äldreförvaltningen bedömer att de mål och aktiviteter som 

framgår av verksamhetsplanen har uppnåtts under året. I 

jämförelse med ett prognostiserat nollresultat i tertialrapport 1 och 

ett prognostiserat överskott om 1,0 mnkr i tertialrapport 2, 

redovisas i bokslutet ett överskott om 1,1 mnkr. 

Skillnaden mellan prognoserna under året och bokslutet hänförs 

till minskade kostnader för upphandlingsstöd och minskade 

kapitalkostnader på grund av viss eftersläpning i 

investeringsplanen. En mer utförlig redogörelse kring det 

ekonomiska resultatet återfinns under "Uppföljning av ekonomi". 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

  

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Föreliggande verksamhetsberättelse för år 2016 visar att alla 

pluppar är gröna och alla mål är uppfyllda, att det är ordning och 
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reda på internstrukturer, alla styrdokument finns på plats. Det låter 

och ser bra ut. Men verkligheten stämmer inte överens med den 

karta som så betryggande presenteras av den rödgrönrosa 

majoriteten i detta ärende. 

 

I Dagens Nyheter Stockholm måndag 23 januari 2017 berättades 

om Erzsebet, 92 år, som känner sig otrygg och orolig i sitt hem 

men får avslag på sin ansökan om ett äldreboende. Hon vill ”inte 

ha någon lyx, jag vill bara ha hjälp att ta mig igenom nätterna”. 

Men det är tydligen en för stor lyx för den rödgrönrosa 

majoriteten, som trots allt tal om generösare biståndsbedömning 

inte förmår erbjuda en trygg plats i stadens äldreomsorg.  

Vad är alla måluppfyllelser på papper värda om vi inte kan leva 

upp till det enklaste av alla åtaganden, att Stockholms äldre ska 

kunna känna sig trygga och omhändertagna? 

 

Den rödgrönrosa majoritetens höga svansföring i 

jämställdhetsfrågan visar sig dessvärre inte i den något stigande 

sjukfrånvaron, där andelen män uppgår till 1,7 procent och 

andelen kvinnor till 4,4 procent. Därmed överstiger kvinnorna 

årsmålet på 4,2 procent.  

 

KF:s mål för verksamhetsområdet ”Stockholm är en tillgänglig 

stad för alla” anses helt uppfyllt i och med att en 

försöksverksamhet med att erbjuda kostnadsfria broddar för äldre 

än 75 år har genomförts. Under 2017 kommer verksamheten att 

utvärderas. Att broddarna levererades strax innan fåglarna började 

bygga bo och då snön var ett minne blott torde göra 

utvärderingens resultat missvisande. Menar man allvar med att 

broddar ökar tillgängligheten för de äldre i Stockholms stad så ska 

man dela ut kostnadsfria broddar till samtliga äldre över 75 år och 

inte enbart de som har hemtjänst.  

 

Det är mycket beklagligt att majoriteten fortsatt tycks tro att det är 

driftsformen i sig som avgör hur väl fungerande en verksamhet är. 

På riksnivå visar exempelvis Reepalu-utredningen att den 

socialistiska kompassen stämmer illa med verklighetens karta. 

(Hot om) åter-kommunalisering av väl fungerande verksamheter 

är en direkt följd av den kompassen. Makten flyttas därmed 

successivt från den enskilde till kommunpolitikerna. Det är en 

politik som är verklighetsfrämmande, i otakt med stockholmarnas 

önskemål och som undergräver drivkrafter för förnyelse i 

välfärden. Detta kommer att hämma kvalitetsutvecklingen, minska 

medborgarnas valfrihet samt skapa osäkra förutsättningar för att 
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bedriva äldreomsorg i fristående regi. Investeringsviljan minskar 

inom ett välfärdsområde som är i stort behov av just investeringar 

för att möta en åldrande befolkning.   

 

En mångfald av utövare är viktig för att höja statusen inom 

omsorgsyrket, där många kvinnor med lägre löner arbetar. 

Dessutom är många av cheferna inom vård- och omsorgsföretag 

kvinnor. Att rulla tillbaka utvecklingen inom detta område 

kommer ge sämre förutsättningar för jämställdhet och kvinnors 

företagande samt rimmar illa med majoritetens höga feministiska 

svansföring.  

 

Vi konstaterar vidare att nämndens prognossäkerhet inte uppfyller 

målet +/- 1 %, utan att periodens utfall är -6 %. Brister i 

prognossäkerheten fanns i verksamhetsberättelsen för 2015 och 

upprepas således i verksamhetsberättelsen för 2016. Bland 

orsakerna denna gång nämns ej utnyttjade medel för 

kunskapssatsning för baspersonal om 6,2 mkr. Det är beklagligt att 

detta viktiga utvecklingsområde inte prioriteras av 

verksamheterna. Därför vill vi att förvaltningen återkommer till 

nämnden med en plan för hur man tänker ”marknadsföra” sökbara 

medel.”  
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§ 8 Remiss av förslag till ny Översiktsplan för 
Stockholm 

Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2015-10143  

Dnr 150-767/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som sitt svar på remissen från 

stadsbyggnadskontoret ’’Översiktsplan för Stockholm’’. 

 

      Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

               

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-01-02. 

 

Alla kommuner ska enligt plan- och bygglagen ha en översiktsplan 

som omfattar hela kommunens yta. Översiktsplanens syfte är att 

ge vägledning och stöd i beslut om användning av mark- och 

vattenområden samt hur den byggda miljön ska utvecklas och 

bevaras. Kommunfullmäktige beslutade i maj 2015 att ge 

stadsbyggnadskontoret i uppdrag att uppdatera översiktsplanen så 

att den på ett bättre sätt speglar den växande stadens utmaningar, 

omvärldens utveckling och förslaget till stadens vision: "Vision 

2040 – Ett Stockholm för alla”. 

 

Den inriktning som föreslås är en kombination av redan pågående 

stadsutveckling i större områden och omvandling av befintliga 

stadsdelar med komplettering av bland annat nya bostäder, 

arbetsplatser, skolor, torg och parker. Det lokala perspektivet är en 

viktig utgångspunkt. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till de mål och förslag som 

presenteras i översiktsplanen. I den fortsatta konkretiseringen av 

arbetet med stadens utbyggnad vill äldreförvaltningen betona 

vikten av att hänsyn tas till de äldres specifika behov. Det handlar 

om tillgänglighet, närhet till service och grönområden samt 

allmänna kommunikationer. Men det är också viktigt att 

framkomligheten är god under den tid som nybyggnationen sker. 

Äldreförvaltningen framför att inom perioden fram till och med 

2040 kommer antalet äldre i staden att öka kraftigt. Denna ökning 
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kommer att ställa stora krav på verksamheterna men också på att 

det finns lämpliga boenden och miljöer för fler äldre än idag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

  

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

“Översiktsplanen har varit ute på remiss och ska nu bearbetas hos 

stadsbyggnadskontoret. Processen för detta arbete är gedigen och 

ska pågå under lång tid där också en politisk referensgrupp ska 

tillsättas. Under denna tid ska också de politiska partierna ha sina 

interna processer. Först under våren 2018 ska kommunfullmäktige 

fatta beslut i frågan.  

 

Så här tidigt i processen har vi som parti ännu inte tagit ställning 

till det utskickade samrådsförslaget. Men redan nu kan vi säga att 

det är mycket viktigt att planen ska kunna användas som ett stöd 

för att bygga ihop staden, länka samman stadsdelar, öka 

stadsmässigheten i våra förorter samt bygga en stad som är trygg, 

skapar fler mötesplatser och ger en ökad täthet. Trots att  

Stockholm är Sveriges huvudstad är bristen på stad påfallande i 

stora delar av kommunen. Översiktsplanen ska vidare uppmuntra 

till god och mänsklig arkitektur, till utvecklade grönområden samt 

överdäckningar av vägar och spår. 

 

Ur ett äldreperspektiv vill vi påpeka att det är viktigt att planen ger 

stöd för planering av äldreboenden i detaljplaneläggningen samt 

att äldreboenden ska ses som en naturlig del i nya stadskvarter 

istället för att bli isolerade solitärer. Likaså ska planen ta höjd för 

att äldre i alla Stockholms gamla och nya stadsdelar har en rimlig 

närhet till samhällsservice som vårdcentral, apotek samt att det 

skapas mötesplatser för äldre.” 
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§ 9   Remiss av regeringens betänkande ”Ökad insyn i 
välfärden (SOU 2016:62) 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1804/2016 

Dnr 150-800/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av regeringens betänkande ”Ökad insyn i 

välfärden (SOU 2016:62)” 

 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-12-30. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat 

regeringens betänkande ”Ökad insyn i välfärden (SOU 2016:62)” 

för yttrande senast 2017-02-03. 

Den 3 oktober 2016 presenterades Betänkandet Ökad insyn i 

välfärden (SOU 2016:62) om hur offentlighetsprincipen i 

praktiken kan införas i privat utförd offentligt finansierad 

verksamhet, bl.a. vård och omsorg. 

Av betänkandet framgår att förslaget om införandet av 

offentlighetsprincipen kommer föra med sig ett antal nya krav på 

privata aktörer. Betänkandet tar också upp att förslaget kommer att 

medföra vissa konsekvenser för de privata aktörerna, bl.a. ökad 

administration och vissa kostnader. Införandet av 

offentlighetsprincipen bedöms dock inte medföra någon märkbar 

skillnad för den enskilde i fråga om skydd för dennes integritet. 

Bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 januari 2019. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig generellt positivt till att 

offentlighetsprincipen införs hos privata aktörer. Det är viktigt att 

lika villkor gäller för alla aktörer oberoende av huvudman. Det 

bidrar också till att stärka rättssäkerheten. Äldreförvaltningen kan 

inte heller se att förslaget på något sätt skulle påverka den enskilde 

negativt. Äldreförvaltningen saknar dock en vidare analys i 

betänkandet om hur ökade kostnader hos de privata aktörerna ska 

finansieras. 
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Äldreförvaltningen ser också vissa praktiska utmaningar med 

offentlighetsprincipen när det gäller arkivering. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD) och ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

  

Särskilt uttalande från (KD) och (M): 

”Utredningen Ökad insyn i välfärden (SOU: 2016:62) har haft i 

uppdrag att lämna förslag om hur offentlighetsprincipen i 

praktiken kan införas i privat utförd, offentligt finansierad vård 

och omsorg, fristående förskolor och fritidshem samt 

vuxenutbildning, vissa särskilda utbildningsformer och annan 

pedagogisk verksamhet. Vi delar förvaltningens uppfattning om 

att det behövs en öppen insyn när det gäller privat utförd, 

offentligt finansierad vård och omsorg. Det är viktigt att kunna 

utvärdera och följa upp verksamheter i syfte att upprätthålla en 

god kvalité. Men som även förvaltningen påpekar kan det komma 

att bli en påtaglig administrativ börda för välfärdsverksamheterna.   

 

Att pålägga administrativ börda i syfte att uppnå mer insyn, när 

det redan idag finns ett tydligt uppföljningsansvar är 

bekymmersamt. Det kan komma att leda till en oerhörd 

kostnadsökning och administrativ börda, inte minst för små- och 

medelstora välfärdsverksamheter som inte har tillräckligt med 

resurser som storbolagen. Det behöver tydliggöras i utredningen 

vilken administration som krävs för att hantera de offentliga 

handlingarna som förslaget begär samt vilka effekter förslaget kan 

komma att få för välfärdsverksamheterna. Med anledning av att 

det redan finns insyn i de flesta verksamheter bör det framgått 

tydligt i utredningen i vilken utsträckning insynen kommer att öka 

och ställa detta i förhållande till den administrativa bördan och 

kostnadsökningen för verksamheterna. Slutligen ställer vi oss 

tveksamma till om förslaget faktiskt kommer att leda till ökad 

insyn mer än vad som redan finns i fristående verksamheter, det 
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finns risk för att det istället enbart leder till ökade kostnader och 

administration. Det innebär även att administrationen i den 

kommunala verksamheten ökar med risk för en stor 

kostnadsdrivande effekt.”   
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§ 10  Remiss av motion från Per Ossmer (SD) och Lotta 
Nordfeltdt (SD) om korttidsplatser för behövande äldre 
personer som bor i eget boende 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1449/2016 

Dnr 150-777/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion ”Om korttidsplatser för behövande 

äldre personer som bor i eget boende”. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-01-05. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat en motion 

från Per Ossmer (SD) och Lotta Nordfeldt (SD) om korttidsplatser 

för behövande äldre personer som bor i eget boende för yttrande 

senast 2017-01-25. 

Motionen föreslår att Stockholms stad i större utsträckning 

beviljar korttidsplatser till de patienter som är färdigbehandlade.  

 

Äldreförvaltningen tar upp bl.a. att genom budget 2016 fick 

äldrenämnden i uppdrag att göra en översyn av behovet, 

finansieringen samt placeringen av korttidsboende. 

Äldreförvaltningens utredningsarbete påbörjades hösten 2016 och 

bedrivs i samarbete med representanter från några av stadens 

stadsdelsförvaltningar. Utredningen syftar till att tydliggöra 

korttidsboendets funktion, målgrupper och verksamhetsinnehåll 

samt att förtydliga kriterierna för bedömning av den enskildes 

behov. Utredningen kommer att redovisas för äldrenämnden våren 

2017. 

 

Gällande de utskrivningsklara patienterna är förvaltningens 

erfarenhet att ytterst få personer blir kvar som utskrivningsklara på 

sjukhus. Staden har inte brist på platser utan kan erbjuda alla som 

har ett behov av vård och omsorgsboende detta omgående.  
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Kostnaderna för utskrivningsklara har succesivt minskat. Under 

2013 uppgick kostnaden totalt för staden till 1 miljon kronor.  Det 

motsvarar 365 vårddygn eller en (1) vårdplats per år. Under 2014 

var kostnaden ännu något lägre. Vid genomgång med ansvarig på 

Hälso- och sjukvårdsförvaltningen är Stockholms stad en av de 

kommuner som snabbast kan ta hand om äldre som vårdats inom 

slutenvården.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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11.   Remiss av ”Strategi och riktlinjer för hantering av 
fordon för kommunkoncernen Stockholms stad 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 129-1092/2016  

Dnr 150-799/2016  

        

            Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen ”Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 

kommunkoncernen Stockholms Stad”.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-01-09. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat förslag till 

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för kommun-

koncernen Stockholms Stad för yttrande senast 2017-02-10. 

 

Äldreförvaltningen är positiv till de föreslagna förändringarna i 

strategi och riktlinjer. Strategin med tillhörande riktlinjer ger en 

tydligare roll- och ansvarsfördelning och hanteringen av fordon i 

stadens ägo bör förenklas. Införandet av en ny strategi och nya 

riktlinjer kommer kräva omfattande och regelbundna 

informationsinsatser vilka i första hand bör riktas till stadens 

fordonsansvariga. Det är av vikt att de av stadens verksamheter 

som har fordon känner till och följer de avtal och riktlinjer som 

finns för fordonshantering och miljö. I nuläget är processen kring 

nyanskaffning och avyttring av fordon komplex.  

 

Den föreslagna fleet-managementfunktionen som är tänkt att 

samarbeta med serviceförvaltningen kan innebära ett ökat 

administrativt stöd och en minskad belastning för stadens 

fordonsansvariga på förvaltningar och bolag. 

 

En upphandlad bilpool skapar möjligheter till positiva effekter för 

miljö och ekonomi. Den geografiska spridningen och närheten till 

verksamheter är dock mycket viktig. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   Revisionsrapporten ”Tryggt boende inom 
äldreomsorgen” 

Remiss från stadsrevisionen, revisorsgrupp 1, dnr 3.1.3-165/2016, 

för yttrande senast den 20 februari 2017 

 

Dnr 150-778/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar det till stadsrevisionen, revisorsgrupp 1, 

som sitt yttrande över revisionsrapporten ”Tryggt boende 

inom äldreomsorgen”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-01-05.  

 

Stadsrevisionen har remitterat revisionsrapporten ”Tryggt boende 

inom äldreomsorgen” för yttrande från äldrenämnden samt 

stadsdelsnämnderna Hässelby-Vällingby, Spånga-Tensta, Norrmalm, 

Hägersten-Liljeholmen och Södermalm. Yttrandet ska vara 

revisorgrupp 1 tillhanda senast den 20 februari 2107.  

 

Av stadens budget 2016 framgår att ingen äldre med stora 

omsorgsbehov eller som lider av oro ska behöva bo kvar i en otrygg 

miljö mot sin vilja. Revisionskontoret har genomfört en granskning 

för att bedöma om stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte 

beviljas boende får annat stöd i enlighet med budget. Bedömning är 

att nämnderna arbetar för att äldre som inte beviljas bistånd till 

boende får annat stöd så att behovet av tryggare boende säkras. Det 

framgår dock att stadsdelsnämnderna har kommit olika långt i 

arbetet med att ta fram en rutin i enlighet med budget för att säkra 

tryggt boende för äldre. Det konstateras vidare att stadens riktlinjer 

för handläggning är otydliga avseende kriterierna för beviljande av 

särskilt boende.  

 

Inom äldreförvaltningen pågår ett arbete till följd av slutsatserna 

från utredningen om servicehus 2014 som bland annat innefattar 

att se över behovsgrunderna för att beviljas servicehus. Inom 

ramen för arbetet med att revidera stadens riktlinjer för 
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handläggning kommer skrivningen för att beviljas servicehus att 

ses över. Likaså kommer äldreförvaltningen undersöka behovet av 

att arbetssättet vid avslag om särskilt boende förtydligas i samband 

med revidering av riktlinjerna. 

 

Äldreförvaltningen anser att revisionskontorets granskning ger en 

bra och nyanserad bild av stadens arbete med att ge äldre möjlighet 

att bo under trygga förhållanden. Som revisionskontoret lyfter fram 

så kan otrygghet bero på många olika faktorer såsom oro och 

upplevelse av ensamhet, svårigheter att klara av praktiska eller 

personliga sysslor eller rädsla för att råka ut för en olycka.  

 

Äldreförvaltningen ser positivt på att granskningen påvisar att 

stadsdelsnämnderna arbetar på olika sätt för att stärka tryggheten 

hos den enskilde. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD) och ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande.  

  

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD) och (M): 

”I den föreliggande revisionsrapporten konstateras att 

stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte beviljas bistånd 

till boende får annat stöd, så att behovet av tryggare boende 

säkras.  

 

Rapporten påtalar även ett antal brister: 

 

 Riktlinjerna bedöms inte fullt ut utgöra ett stöd i 

handläggningen och arbetet med de individuella 

behovsbedömningarna. Riktlinjerna är otydliga vilket 

försvårar en likvärdig biståndsbedömning. Granskningen 

har visat att det råder otydligheter vad gäller kriterierna för 
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beviljande av vård- och omsorgsboende respektive 

servicehus. 

 

 Riktlinjerna ger inte stöd vid bedömning av 

boende/trygghetsinsatser för äldre med andra än 

vårdbehov, exempelvis till äldre med psykiska 

funktionsnedsättningar, missbruksproblem och hemlöshet.  

 

 Staden saknar särskilda boendeformer som möter 

variationen i behov hos äldre.  

 

 Stadsdelsnämnderna har kommit olika långt i sitt arbete 

med att ta fram en rutin för att säkerställa att äldre som får 

avslag på ansökan om särskilt boende erbjuds andra 

insatser för att skapa ett tryggt boende. Det finns ingen 

tydlig beskrivning av vad rutinen ska omfatta. 

 

 Dokumenterade individuppföljningar bör säkerställas. 

Äldrenämnden ska se över och utveckla riktlinjerna 

 

Vi emotser snarast ett förslag till förtydligande av riktlinjerna för 

att garantera Stockholms äldre en likvärdig behovsbedömning 

oavsett var i staden man bor samt att alla stockholmare som är 85 

år eller äldre och som känner oro, otrygghet eller ensamhet ska ha 

rätt till äldreboende.”     

 

Särskilt uttalande från (L): 

”Revisorerna har granskat en angelägen fråga, nämligen hur 

stadsdelsnämnderna tillgodoser behovet av tryggt boende hos 

äldre. 

 

Revisorernas sammanfattande bedömning är att 

stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte beviljas bistånd 

till boende får annat stöd så att behovet av tryggare boende säkras. 

Det finns anledning att ifrågasätta denna uppfattning. Om 

boendelösningarna verkligen vore trygga skulle färre äldre 

överklaga och vi skulle behöva läsa färre berättelser i tidningarna 

om mycket gamla personer som känner sig otrygga men som inte 

får plats på särskilt boende. 

 

Det skulle inte heller finnas de skillnader som revisorerna visar i 

trygghet mellan äldre som bor i särskilt boende och de som bor 

med hemtjänst i ordinärt boende. I alla utom en stadsdel känner 

sig äldre på särskilt boende tryggare än de i ordinärt boende. I fem 

stadsdelar är skillnaden minst tio procentenheter. Det visar på de 
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trygghetsskapande effekter det får om äldre får komma till ett 

tryggt och anpassat boende i tid. 

 

Granskningen visar också på anmärkningsvärda skillnader i 

bedömning mellan stadsdelarna. I Spånga-Tensta beviljades 79 

procent av ansökningarna om servicehus, i Hägersten-Liljeholmen 

bara 8 procent. Även om man tar i beaktande att vissa ansökningar 

om servicehus, där den sökande istället beviljats plats på vård- och 

omsorgsboende, räknas som avslag, så är skillnaderna mellan 

stadsdelarna inte acceptabla. 

 

Det framstår som uppenbart att praxis skiljer sig åt mellan 

stadsdelarna, trots de nya riktlinjerna som är tänkta att förtydliga 

bedömningen av särskilt boende. Stadsdelar med många avslag 

bör agera för att säkerställa likvärdiga bedömningar i enlighet med 

de nya riktlinjerna, exempelvis genom att flytta delegationsrätten 

vid avslagsbeslut från tjänstemännen till den sociala delegationen. 

 

Att äldre känner sig tryggare i särskilt boende, och att alla äldre 

idag inte har samma rätt till plats beroende på var någonstans i 

staden de bor, visar hur viktigt det är att säkerställa att fler äldre 

som vill också får flytta till ett äldreboende. Liberalerna anser att 

alla över 85 år som så vill ska beviljas plats på servicehus.” 
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§ 13   Redovisning av arbetet med och vidareutveckling 
av Överenskommelsen mellan Stockholms stad och den 
idéburna sektorn 

Ärendet är framtaget gemensamt av äldreförvaltningen och 

socialförvaltningen 

 

Dnr 730-840/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande med redovisning av arbetet med, samt 

uppföljning av Överenskommelsen mellan Stockholms 

stad och den idéburna sektorn och lägger det till 

handlingarna. 

 

2. Äldrenämnden godkänner åtgärder för vidareutveckling 

av Överenskommelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-01-09.  

 

Sommaren 2012 fattade kommunfullmäktige beslut om 

Överenskommelsen mellan Stockholm stad och den idéburna 

sektorn. Överenskommelsen anger principiella grunder för 

samverkan. Överenskommelsen signerades vid en ceremoni i 

Stockholms stadshus i september 2012. Det är i dagsläget 

78 ideella organisationer som har anslutit sig till 

Överenskommelsen. I ärendet redovisas arbetet med 

Överenskommelsen, resultat av genomförda uppföljningar samt 

förslag till utveckling av arbetet.  

 

De förslag som lyfts har arbetats fram gemensamt med och går i 

linje med de åtagande som kommissionen för ett socialt och 

hållbart Stockholm förordar.   

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 
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ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 24 (28) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 1 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 31 januari 2017 

 

 

§ 14   Anmälan om analys av statistik uppdelad efter kön 

Dnr 410-720/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och lägger anmälan till handlingarna.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-01-10.  

 

Äldreförvaltningen har i Kommunfullmäktiges budget 2016 fått ett 

antal uppdrag som rör jämställdhet. Ett av uppdragen är att mäta 

och analysera den statistik som relaterar till individer uppdelad 

efter kön.   

 

Analysen i detta ärende är inriktad på där det finns skillnader 

mellan könen. Det kan vara om beslut om insatser och hur den 

äldre upplever det stöd som denna fått. Att synliggöra skillnader 

kan vara ett första steg i att få en ökad medvetandegrad om 

eventuella skillnader i beteende. I ett antal tabeller redovisas 

statistik som är uppdelad på kön.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt stöd av ersättaryttrande 

från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15   Anmälan av delegationsbeslut för kvartal 4 år 2016 
inom ärendegrupp 2.8-2.10 samt enligt ärendegrupp 
2.11.1-2.11.3 enligt delegationsförteckningen 

 

Föreligger anmälan om inköp och utbetalda bidrag under perioden 

oktober-december 2016 enligt lista (dnr 111-459/2016) samt 

anmälan om följande delegationsbeslut: 

- från den 8 december 2016 (dnr 5.1.1-70/2017) 

- från den 7 december 2016 (dnr 5.1.1-71/2017)  

- och från den 8 december 2016 (dnr 5.1.1-72/2017). 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt stöd av ersättaryttrande 

från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 
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§ 16    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) sammanträde den 24 januari 2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds 

sammanträden den 24 januari 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 17   Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och överförmyndar-
nämnden råd för funktionshinderfrågor från den 26 
januari 2017 

Föreligger protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 

äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträden den 26 januari 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 18    Anmälan av postlistan för tiden mellan den 1-31 
december 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för december 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 19    Övriga frågor 

Inga frågor anmäls.   
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Samtliga borgarrådssekreterare samt avdelningscheferna utom 

Annelie Svensson lämnar sammanträdesrummet efter ärendet § 19 

och äldrenämnden fortsätter sitt sammanträde med behandling av 

sekretesskyddade ärendet § 20 enligt nedan.  

 

§ 20    Anmälan enligt Lex Sarah angående avdelningen 
Stockholms Trygghetsjour 

Dnr 115-713/2016 

 

OBS!  

Sekretess gäller enligt 26 kap.1 § Offentlighets- och 

sekretesslagen (OSL) samt 14 kap. 3 § och 15 kap. 3 § 

Socialtjänstlagen (SoL). 

 

Avdelningschefen Annelie Svensson presenterar ärendet  

besvarar nämndens frågor rörande avvikelserapporten, 

utredningen och vidtagna åtgärder. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

   Äldrenämnden godkänner förvaltningens utredning.  

                   

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-12-30.  

Enligt 14 kapitlet 6 § SoL (Socialtjänstlagen) ska ett 

missförhållande eller påtaglig risk för ett missförhållande 

dokumenteras, utredas och avhjälpas eller undanröjas utan 

dröjsmål. Beslut i en Lex Sarah-utredningen ska i enlighet med 

äldrenämndens rutiner anmälas till äldrenämnden. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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------------------------------ 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträdet, påminner 

om att februarinämnden är indragen och  informerar om att nästa 

sammanträde äger rum den 21 mars 2017 kl. 16.00 i Bråvallasalen 

i Stadshuset. 

 

 

 

Vid protokollet  

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


